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Útfelújítás kezdődött a Varsa utcában Szegedi érmek a vb-rőlRekordbevétellel zárt a szabadtéri
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Tanszerosztás a Csillag téren

Rekord a Rekord a Rekord a
-en!-en!-en!

Elkészült az uniós támogatási ciklus
legnagyobb fejlesztése: az ELI-út

Megdöntött minden eddigi rekordot az idén 55 éves Szegedi Ifjúsági Napok, több mint 
százezren látogattak ki a rendezvény négy napjára. 200-nál is több programot kínált a SZIN, 
az ország legnagyobb nyárzáró fesztiválja. Képösszeállításunk a 7. oldalon

Előbújt
a tiszavirág
a Székely  

soron

E
lkészült Szeged legújabb büszkesége, 
a Székely sori tízemeletesre festett 
falfestmény, amelyen feltűnik a nagy 
becsben tartott kérész is, amely nya-

ranta járja táncát a Tisza felett. A hatalmas 
kép Váczy Enikő tervező, falfestőművész mun-
káját dicséri, aki több mint száz liter festéket 
használt fel csapatával a festmény elkészí-
tésekor.

– Külön öröm számomra, hogy a szegediek 
ilyen nagy arányban támogatták az elképze-
lést. Ez is azt mutatja, hogy az itt élők magu-
kénak érzik az alkotást, és örülnek a falfest-
ménynek – mondta Mihálik Edvin, Újszeged 
önkormányzati képviselője a Székely soron.

Cikkünk az 5. oldalon

Mihálik Edvin, Újszeged önkormányzati 
képviselője a Székely sori garzonház frissen 
elkészült falfestményénél. Fotó: Iványi Aurél

5.

Ünnepélyesen átadták az ELI lézerközpont és a Vértó 
közötti területet összekötő új utat. A régóta tervezett 
beruházást az önkormányzat több mint négymilliárd 
forintos uniós támogatásból valósította meg. Az új út 
a lézeres kutatóközpont mellé tervezett tudományos 
ipari park, valamint az 5-ös főút szegedi bevezető 
szakasza és Béketelep között található vállalkozá-
sok gyors és közvetlen megközelítését segíti, illetve 
Béketelep, Újrókus és Makkosház lakói számára is 
könnyebbé teszi az autópályák megközelíthetőségét.

– Az  önkormányzat uniós 
projektjei közül ez az útépí-
tés volt a legnagyobb az el-
múlt években. A  több mint 
négymilliárd forintos beruhá-
zás Szeged északnyugati la-
kóövezetét köti össze az ipari 
övezettel. Ez az utolsó fázisa 
annak a gazdasági útfejlesz-
tésnek, ami az északnyugati 
ipari övezetben zajlott az el-
múlt években, és ami lehe-
tővé teszi, hogy a szegediek 
gyorsabban, biztonságosab-
ban és fenntartható módon 
juthassanak el a munkahe-
lyükre – mondta az új utat 

átadó ünnepségen Nagy 
Sándor városfejlesztési al-
polgármester, miután Tóth 
Sándor, a Colas Út Építőipari 
Zrt. vezérigazgatója készre je-
lentette a 4,2 milliárd forintos 
munkát. A beruházásnak kö-
szönhetően 3,9 kilométeren 
út épült, Szeged északnyu-
gati városrészében az autós, 
közösségi, gyalogos és ke-
rékpáros közlekedés feltéte-
lei egyaránt javulnak, ezzel 
is elősegítve a helyi gazda-
ság fejlődését, a foglalkozta-
tás növekedését.

Folytatás a 3. oldalon
Ünnepélyesen átvágták a szalagot. Középen (balról jobbra, zakóban): Tóth Sándor, a Colas Út Építőipari Zrt. vezérigazgatója, 
Fodor Antal, a körzet önkormányzati képviselője és Nagy Sándor városfejlesztési alpolgármester. Fotó: Iványi Aurél 
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Temesváron már a tizedik
híd épül – uniós támogatással

Szegednek 1998-ban ígérte meg először a Fidesz a harmadik hidat

K
özel 1600 állás-
hely volt betöltetlen 
a tanévkezdés előtt 
pár nappal a  Köz-

szolgállás portál adatai sze-
rint – írta a 444.hu. Legna-
gyobb számban tanárokat 
kerestek, amire 745 találatot 
kaptak. A nyitóoldalon megje-
lenő hat hirdetésben öt mate-
matikatanárnak ajánlottak ál-
lást. Matektanárból hatalmas 
a hiány! A tanári álláshirdeté-
sek negyedénél a munkavég-
zés helyszíne a főváros volt, 
de sok tanárt kerestek a Pest 
vármegyei iskolákba is. Azt ír-
ta a lap, hogy összesen a kö-
zép-magyarországi régióból 

adták fel a tanári álláshirde-
tések negyven százalékát.

A tanárok után az  óvo-
dapedagógusok jöttek 310 
álláshirdetéssel, de itt több 
olyat is talált a lap, ahol egy 
hirdetésben két-három, sőt 
egy óvodába egyszerre öt 
óvónőt is kerestek. Tanítói 
álláshelyekre 272 hirdetést 
találtak, amelyek között szin-
tén volt olyan, ahol egy állás-
hirdetésben több tanítót is 
kerestek. Az oldalon ezeken 
kívül szerepelt 149 gyógy-
pedagógusi, 58 pedagógiai 
asszisztensi, 12 fejlesztőpe-
dagógus- és 24 iskolapszi-
chológus-álláshely.

Betöltetlen 1600
pedagógus-álláshely

Nagyon sok tanár hiányzik a közoktatásból a most indult 
tanévben.

Két és fél éves
mélypontjára került
a magyar gazdaság

2020 vége óta nem érkezett annyira gyenge GDP-
adat, mint nemrégiben: 2,3 százalékkal esett vissza 
a magyar gazdaság teljesítménye április–júniusban. 
Az pedig, hogy zsinórban négy negyedévben is romlást 
mérjenek, még soha nem fordult elő, amióta 1995-ben 
a mostani módszertannal kezdték mérni a GDP-t.

K
apott egy gyomrost, 
és térdre rogyott 
–  ha Szentkirá-
lyi Alexandra kor-

mányszóvivő mondásában 
az  infláció szót kicseréljük 
arra, hogy „magyar gazda-
ság”, pontosan ezt érezhet-
jük, amikor ránézünk a friss 
GDP-adatra –  írta a  HVG. 
A nyers adat szerint ugyanis 

2,4, a szezonálisan és nap-
tárhatással kiigazított szá-
mok szerint 2,3 százalékkal 
volt kisebb a  magyar GDP 
az  idei második negyedév-

ben, mint egy évvel koráb-
ban – számolt be a Központi 
Statisztikai Hivatal.

Hogy távlati szinten is tud-
juk hova elhelyezni a mostani 
számokat, ahhoz elég két adat: 
éves szinten a  mostaninál 
nagyobb visszaesést utoljára 
2020 október–decemberében 
– a Covid második hullámában 
– mértek, az pedig, hogy négy 
egymást követő negyedévben 
is csökkenés jöjjön ki az előző 
három hónaphoz képest, most 
először történt meg, amióta 
1995-ben a  mostani mód-
szertan szerint kezdték mérni 
a GDP-t.

Egyebek mellett azt írta 
a lap, hogy visszaesett a termé-
kek fogyasztása is, ami nem 
csoda, hiszen ekkora infláció 
mellett egyszerűen elfogyott, 
elfogy az emberek pénze, nincs 
miből pörgetni a GDP-t.

Kapott  
egy 

gyomrost, 
és térdre 
rogyott.

Körmendi Zoltán, a Mo-
mentum szegedi elnöke 
meg is jegyezte ennek 
kapcsán a Facebook-ol-
dalán, „nálunk se híd, se 
uniós pénzek. Ezt intézte 
a Fidesz Szegednek”.

D
ominic Fritz, Temes-
vár polgármestere 
a  Facebook-olda-
lán jelentette be, 

hogy uniós forrásokat fel-
használva 41,5 millió euró-

A tizedik temesvári híd látványterve. Forrás: Dominic Fritz temesvári polgármester Facebook-oldala 

ból (16,5 milliárd forint) új 
híd épül Szeged testvérvá-
rosában a Bégán. A híd két-
szer két sávos lesz, kétvágá-
nyú villamosvonal, kétoldali 
kerékpárút és járdák is lesz-
nek rajta.

Dâmbovița és Ronaț vá-
rosrészeket köti majd össze 
az új átkelő, amihez összekö-
tő utakat is építenek. Domi-
nic Fritz szerint a város tör-
ténetének egyik legnagyobb 
beruházásával Temesvár 
egyik legzsúfoltabb körútja, 
a  Calea Șagului forgalmát 

enyhítheti az új, a tizedik köz-
forgalmú híd.

Noha a  Béga körülbelül 
akkora, mint a Maros, Szeged 
testvérvárosa sokkal jobban 
„ráépült” a  folyóra, ami gya-
korlatilag kettéosztja a várost, 
ellentétben Szegeddel, ahol 
a szegedi oldal a hangsúlyo-
sabb. Miközben örülnek az új 
hídnak, Temesvár szenved 
az autóktól: 1990 és 2003 kö-
zött megduplázódott a személy-
gépkocsik száma a városban, 
és az elmúlt húsz évben azóta 
is folyamatosan nő a számuk.

Orbán ötször  
ígérte meg

Orbán Viktor már ötször ígérte meg Szegednek a har-
madik Tisza-hidat, először 1998-ban. Nemrég Lázár Já-
nos építésügyi miniszter bevallotta Mihálik Edvin önkor-
mányzati képviselőnek, hogy sem kormányzati döntés, 
sem pénz nincs arra, hogy megépüljön a Fidesz által 
régóta ígérgetett déli Tisza-híd. A Lázár által mondot-
takról Botka László polgármester azt írta a Facebook-
oldalán: „Ennyit a Fidesz szegedi ígéreteiről.” A polgár-
mester szerint a kampányban majd újra bedobja a híd 
ötletét a Fidesz.

Évek óta ingyenes tan-
szercsomaggal segítik 
a  rászoruló családokat 
tanévkezdéskor a  sze-
gedi szocialista képvi-
selők.

H
osszú sorok kí-
gyóztak az  in-
gyenes tanszer-
osztáson a Csillag 

téren. A baloldali képviselők 
az MSZP szolidaritási alap-
jából vásárolt, mintegy há-
romezer forint értékű tan-
szercsomagokat osztották 
ki, nem csak a Csillag téren, 
hanem szerte a  városban. 
A  baloldali önkormányzati 
képviselők rögtönzött foga-
dóórát is tartottak a tanszer-
osztás ideje alatt. Mészáros 
Tamás, Tarján önkormány-
zati képviselője elmondta: 
a többség szociális problé-
mákkal állította meg őket. 
Mészáros elárulta, éppen 
azért választották a tanszer-
osztás helyszínéül a Csillag 
teret, mert tisztában vannak 
azzal, hogy itt mindig elkél 
a segítség. 

– Nagyon megterheli 
a  családi kasszát az  isko-
lakezdés, ami több tízezer 
forintos pluszkiadást jelent. 
A  kormány csak retoriká-
jában családbarát, hiszen 
hiába kérjük már évek óta, 
tizenhárom éve változatlan 
a  családi pótlék összege. 
Ezzel szemben Szeged váro-
sa valódi támogatást nyújt: 
az idei évtől gyermekenként 
15 ezer forint iskolakezdési 

támogatást kapnak a  csa-
ládok. A tanévkezdést nem-
csak a  tanszerek brutális 
drágulása nehezíti, de a stá-
tusztörvény is, amit nyáron 
fogadott el a fideszes több-
ség. Ez most fogja éreztet-
ni hatását. Nagyon nehéz 
időszak elé nézünk, hiszen 
rengeteg tanár hiányzik az is-
kolákból. A  törvény szerint 
akár már júliusban felmond-
hatott volna egy pedagógus, 

de ebben az  esetben nem 
járt volna a  végkielégítés. 
Szep temberben újabb dön-
tés előtt állnak a  tanárok, 
hiszen ekkor ismerik meg 
igazán a januártól rájuk ter-
helt munkát, és talán azt is, 
ezért mennyi fizetség jár. 
Ezek ismeretében megint el-
indulhat egy felmondási hul-
lám – mondta Szabó Sándor, 
Szeged ellenzéki országgyű-
lési képviselője.

Szabó Sándor: Nehéz időszak elé nézünk,
rengeteg tanár hiányzik az iskolákból

Tanszerosztás a Csillag téren. Szabó Sándor szerint a kormány csak retorikájában család-
barát. Fotó: Iványi Aurél 
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Ennyi nem elég

H
a bérekről van szó, akkor a B-közép rigmusa az ér-
vényes: még, még, még, ennyi nem elég – ismerős 
ez a frázis? Orbán így fogta pártját a dolgozóknak 
a péntek reggeli szózatában. Azt sem átallotta hoz-

zátenni, hogy a béremelések mértéke sohasem lehet elég. És 
nem szakadt rá a propagandarádió, amikor azt mondta, se-
gítik a munkaadók és a munkavállalók tárgyalásait. Ha nem 
újabb parasztvakításról lett volna szó, akkor a kormányfő vá-
ratlan fordulattal kijelenti, hogy: igen, én leszek az első, és 
egymillió embernek megemelem a gyalázatos közszolgálati 
bérét, ne higgyék, hogy csak hadoválok összevissza, végtére 
is én vagyok az ország legnagyobb munkaadója. Nem csűrők-
csavarok tovább, nem bújok ki a felelősség alól, nem muto-
gatok Brüsszelre, hiszen én mindent előre 
látok, szárazon tartom a puskaport és 
felkészülten állok a vártán. Helyére 
teszem az egészségügyi és a szo-
ciális dolgozók bérét, a rendőrök, 
tűzoltók, pedagógusok kerese-
tét, a nyugdíjasok pénzét, mert ez 
a kötelességem. A rekord költség-
vetési hiánnyal pedig ez és ez a ter-
vem, na, nem csak a gyomrosok és 
kokik szintjén, azt csak viccnek szántam. 
Mert én vagyok a nemzet stratégája, igenis tudom, hogy mer-
re van előre. Ezt csinálják utánam Európában!

Ez persze nem hangzott el. Mivel csak találgatunk, meny-
nyivel kevesebb pedagógus kezdte az új tanévet, hány kórhá-
zi osztály, orvosi rendelő és idősek otthona nem tud kinyitni 
a létszámhiány miatt, még mindig úgy látszik, mintha a nagy 
egész nem omlott volna össze. A számokat kozmetikázzák, 
aki tiltakozni tudna, azt megfenyegetik vagy agyonhallgat-
ják. Igaz, arra nemigen volt példa, hogy több ágazat együtt, 
látványosan kiállt volna másokért és mindannyiunkért. Nem 
vagyok kishitű, abban bízom inkább, hogy nem lesz igazam, 
és lapzártánk után, a szeptember úgy kezdődik, hogy száz-
ezrek vonulnak az utcára.  

Különben olyan szánalmasak leszünk és maradunk, mint 
amilyennek akkor éreztem magam, amikor Dés László a nyári 
szegedi koncertjén a városháza udvarán buzdította a közön-
ségét: énekeljük együtt a Mi vagyunk a grund című számát. 
Az indulóvá nemesült dal a Pál utcai fiúk névsorolvasásával 
kezdődik, a fiúk a nevük hallatán egyenként kiáltják: ott le-
szek! A koncerten viszont mindenki a másikat méregette, kí-
nosan mosolygott, és vérszegény választ adtunk a felhívásra. 

Mert hogy is szól a dal szövege? Hát hogy: „Álljunk bele, 
ha kell, bármi jöjjön is el / Legyen szabad a grund / Véssük 
ide ma fel, hogy megmarad ez a hely / Vagy egyszer bele-
halunk.”

És a folytatás: „Miért félnénk, miért élnénk, / Ha nem 
egy álomért? / Miért félnénk, miért élnénk, / Ha nem egy 
álomért?”

Vagy persze csinálhatjuk, ahogy eddig. Maradhatunk 
gittegylet. Rágódhatunk a milliárdjainkból megvásárolt csil-
livilli jachton, amit nyolcvanmillióért lehet teletankolni. Annyi 
pénzből, amit mi életünkben együtt sose látunk, felfogni se 
tudunk. Vagy a túlárazott dalos pacsirtánk válásán, ha köz-
ben nem talál ki újabb jól fizető epizódot a szappanoperájá-
ban. Vagy hogy megint lesznek huszárok a honvédségben, 
ló nélkül. Szóval, ha nekünk ez kell, ezt kapjuk. De meg is 
mutathatjuk, hogy nem normális, ami itt megy, és szeptem-
ber 15-én ott leszünk a parlament előtt, a Kossuth téren. És 
valóban kikiálthatjuk a demokrácia napját. Ha nem egymást 
méregetjük, ha nem magyarázkodunk, jaj, az állásom, jaj, 
a gyerekemé, jaj, kirúgnak. Ha nem csak a sötétben nyöször-
günk, ha nem névtelenül osztjuk az észt az interneten, hogy 
így meg úgy. Hanem ott leszünk. Mindenkit úgysem lehet 
kirúgni. Mert ami eddig volt – ennyi nem elég.

Dombai Tünde

Persze 
csinálhatjuk, 
ahogy eddig. 
Maradhatunk 

gittegylet.

Ö
sszesen csaknem 
63 ezer néző lát-
ta az idei Szegedi 
Szabadtéri Játékok 

előadásait. A két hónapon át 
tartó programsorozat változa-
tos zenei és színházi műsor-
ral várta az érdeklődőket, 29 
estén át összesen 17 produk-
ciót láthattak a  szegedi és 
a Szegedre látogató nézők. 
A két játszóhely összesített 
eredményei alapján rekord-
bevétellel zárult az évad.

Geszti Péter worldmusi-
cal-ősbemutatóját, az Ezer-
egy éjszakát hatszor ját-
szották telt ház előtt a Dóm 
téren. Ez azt jelenti, hogy 

összesen 24 ezer néző látta 
az Ezeregy éjszakát. A fesz-
tivál történetének egyik 
leglátványosabb előadása 
az óriási érdeklődésre való 
tekintettel jövőre is visszatér 
Magyarország legnagyobb 
színpadára.

Az Újszegedi Szabadtéri 
Színpadon hét zenés esten, 
köztük a világhírű Al Di Me-
ola koncertjén szórakozhat-
tak a nézők. Hétből öt est telt 
házzal ment. A  kisszínpadi 
produkciókat – amelyek kö-
zött volt prózai bohózat, 
zenés vígjáték és néptánc-
színházi előadás – is sokan 
látták Újszegeden.

Rekordbevétellel zárt a szabadtéri

Mészáros Máté a dzsinn szerepében az Ezeregy éjszaká-
ban. Fotó: Iványi Aurél 

A gazdaság élénkítését is
segíti az ELI-hez vezető új út

Folytatás az 1. oldalról

A beruházás az 5-ös út men-
tén működő ipari parkok, 
a logisztikai központ, az ELI 
lézeres kutatóközpont, a mel-
lé tervezett Science Park és 
Inkubátorház és a bevásár-
lóközpontok biztonságosabb 
és gyorsabb megközelítését 
biztosítja Béketelep, Újrókus, 
Makkosház, Fodorkert, Felső-
város, Petőfitelep és Tápé la-
kói számára.

Négy kilométeren min-
den megújult: kerékpárút és 
gyalogjárda is épült. A pro-
jektben 2,8 kilométeren fel-
újították és kiszélesítették 
a már meglévő utat, 1,1 kilo-
méteren pedig újat építettek. 
Az újonnan megépülő kerék-
páros létesítmények hossza 
4,4 kilométer. Új kerékpárút, 
elválasztott gyalog- és kerék-
párút, kerékpársáv, valamint 
gyalogjárda létesült az ELI lé-
zerközponttól a Vinkler László 

út és Béketelep érintésével 
a Vértói úton. Kiépült az 5-ös 
út nyugati oldalán a meglévő 
kerékpárúttal kapcsolatot 
biztosító elválasztott gya-
log- és kerékpárút, továbbá 
a Zsámbokréti sor és Vértói 
út mentén a vasútvonalnál 
a  hiányzó kerékpáros és 
gyalogos infrastruktúra is. 
A  projektben az  ELI lézer-
központhoz vezető bekötőút 
épült, a meglévő útszakaszo-
kat felújították. A Zápor út és 
a Régi posta út között a Hosz-
szú utcával párhuzamosan új 
gyűjtőút, a Zápor út folytatá-
sa is elkészült. A Zápor út új 
nyomvonalán a  légkábeles 
elektromos hálózatot a föld 
alá vitték. A Régi posta utat 
felújították a Vinkler László út 
és a Nagyszombati utca kö-
zött változatlan szélességgel, 
hogy alkalmas legyen a kö-
zösségi közlekedésre. A lakó-
parkon átvezető Vinkler Lász-
ló út burkolatát hatról kilenc 

méterre szélesítették, mind-
két oldalon járda épült teljes 
hosszban a gyalogosoknak, 
és irányhelyes kerékpársá-
vokat is kialakítottak. Fontos 
cél volt a fenntarthatóság: nő 
a zöldterület, elvezetik a csa-
padékvizet, és korszerű vilá-
gítást építettek ki.

A következő hónapok-
ban, amint megfelelő lesz 
az időjárás, több ezer négy-
zetméteren füvesítenek, 160 
fát és 1100 cserjét ültetnek 
el. A projektben tíz új busz-
megálló készült el, és három 
meglévőt felújítottak, így 
lehetőség lesz a jövőben új 
autóbuszjáratok indítására, 
a  buszmegállóknál kerék-
pártámaszokat telepítettek. 
Három új körforgalom is 
épült: a  Zápor úton az  Au-
chan-benzinkúthoz vezető 
nagy balkanyar után, a Régi 
posta út és a Vinkler László 
út kereszteződésében, vala-
mint a Vinkler László út és 

a Zsámbokréti sor kereszte-
ződésében. 

Az útépítési és -felújítási 
munkálatok mellett a csapa-
dékvíz-elvezetést is kiépítet-
ték 6,7 kilométeren, továb-
bá két záportározó létesült, 
ahonnan ütemezetten juthat 
a csapadékvíz a külterületi 
csatornákba. A területen egy-
séges, korszerű és energia-
takarékos ledes közvilágítást 
építettek ki, továbbá elvégez-
ték a szükséges közmű kivál-
tási-bevédési munkálatokat.

A lakossági igények mel-
lett fontos cél volt a gazda-
ságfejlesztés. A  beruházás 
kivitelezője a Colas Út Építő-
ipari Zrt. és a Délút Építő és 
Bányászati Kft. konzorciuma 
volt, a  munkálatok tavaly 
márciusban kezdődtek és 
közel másfél év alatt, határ-
időre elkészültek.

A gazdaságfejlesztést 
szolgáló útfelújításokkal 
az  önkormányzat szeretné 
elérni, hogy további fejlődés-
re ösztönözze a már ott mű-
ködő ipari, kereskedelmi és 
szolgáltató vállalkozásokat, 
és újabb cégek letelepülésé-
hez tegye vonzóbbá a terüle-
tet. Ugyanezt a célt szolgálta 
a Kollégiumi út korszerűsíté-
se 832 millió forintért, vala-
mint a belterületi gazdasági 
utak projekt, amelyben 1,2 
milliárd forint uniós támoga-
tásból és 61 millió forint ön-
kormányzati forrásból újabb 
utak és jelzőlámpás csomó-
pont épült. Az útfejlesztéssel 
érintett területre már több 
cég tette át a telephelyét.

Az ELI lézerközpont és a Vértó közötti területet összekötő új út és kerékpárút. Fotó: Iványi Aurél
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A 90 éves Volotyka Má-
ria szerint sosem szabad 
elhagyni magunkat. Ő 
például a mai napig ker-
tészkedik.

V
olotyka Mária 1933. 
augusztus 19-én 
született Szegeden 
a család legfiatalabb 

gyermekeként. Szülei mező-
gazdasági munkát végeztek, 
Mária és két nővére sokat se-
gített nekik. Korán megtanul-
ták a gazdálkodás fortélyait, 
innen ered a föld iránti szerete-
tük. Csorváson végezte az álta-
lános iskolát. 1947-ben Eresz-
tőpusztára költöztek. A szülők 
Zsanán dolgoztak a  terme-
lőszövetkezetben. 1954-ben 
visszaköltöztek Szegedre. 
1955-ben ment férjhez Szabó 
Antalhoz, felépítették az ott-
honunkat. 1963. szeptember 
1-jén költöztek a házba, ahol 
azóta is él Mária néni. Hu-
szonegy év házasság után öz-
vegyen maradt, azóta egyedül 
él. 1966-tól a Szegedi Kábel-
gyárban dolgozott a nyugdíjba 
vonulásáig. Három fiuk szüle-
tett. Nagyon büszke a kilenc 
unokájára és a hét dédunoká-
jára. Már útban van a nyolca-
dik dédunokája.

Mária néninek Karcsi 
fia és társa, valamint Dezső 
unokája segít a hétköznapok-
ban. Nincs receptje a hosszú 
életre. Szerinte nem szabad 
elhagyni magunkat. Nem sze-
ret egy helyben ülni. A mai 

napig kertészkedik, koráb-
ban napi rendszerességgel 
tornázott. Nagyon szeret ol-
vasni. Régóta tagja a Petőfi-
telepi Nyugdíjas Baráti Kör-
nek, s a társaival töltött idő is 
segít fiatalon tartani a lelkét.

Vakációzáró drónnal
és palacsintával

Nyárbúcsúztató családi 
napot tartottak Fodor-
kertben, a Tölgyes utcai 
játszótéren. Az eseményt 
Szénási Róbert, a körzet 
önkormányzati képviselő-
je és a Petőfi-telepi Műve-
lődési Ház szervezte.

O
lyan sok programot 
kínáltak, hogy szin-
te minden generá-
ció talált magának 

megfelelőt. A fiúk célba dob-
tak, a lányoknál az arcfestés 
és a tánc volt a menő. Vatta-
cukrot is készítettek helyben, 

Elhunyt Szeged legendás
rendőrkapitánya és önkormányzati

képviselője, Szőke Péter

Megmozgatták a gyerekeket a szervezők.

Közösen búcsúztatták a nyarat

a Találd ki! kvízben pedig pa-
lacsintát és tanszereket kap-
tak jutalmul a helyes megfej-
tésért a gyerekek.

– Nagy igény van a közös-
ségi rendezvényekre, a sport-, 
kulturális és gasztronómiai 
eseményekre, mert szeret-
nek együtt lenni az emberek. 
Fodorkertben 2018 óta hoz-
zuk össze a  családi napon 
a szomszéd városrészek lakó-
it – mondta Szénási Róbert, 

aki négy városrész darabjaiból 
összerakott választókörzet 
önkormányzati képviselője.

– Nagyon fontos közössé-
gi élményt nyújtanak az ilyen 
rendezvények, s én mindig 
szívesen veszek részt a csa-
ládi napokon és beszélgetek 
az emberekkel. Szeged való-
di közösségépítő, szolidáris 
város – hangsúlyozta Szabó 
Sándor, Szeged ellenzéki or-
szággyűlési képviselője.

Szénási Róbert önkormányzati és Szabó Sándor országgyűlési képviselő, valamint a juta-
lompalacsinták. Fotók: Iványi Aurél

Nem szeret egy helyben ülni
a kilencvenéves Mária néni

Szeged városa nevében Szénási Róbert önkormányzati kép-
viselő köszöntötte Szabó Antalné Volotyka Máriát a 90. 
születésnapján.

Szeged Megyei Jogú Vá-
ros Önkormányzata és 
Botka László polgármes-
ter mély megrendüléssel 
értesült Szőke Péter ez-
redes, Szeged legendás 
rendőrkapitányának, 
önkormányzati képvise-
lőjének haláláról.

Szőke Péter 1944-ben szü-
letett. A rendőr ezredes ti-
zenkét évig volt Szeged 
város rendőrkapitánya. 
A  rendőri munkát Buda-
pesten kezdte 1967. feb-
ruár 16-án, majd a rendőri 
alapfokú iskola elvégzé-
se után került Szegedre. 
A szegedi pályafutása leg-
elején a megyei rendőr-fő-
kapitányság gazdaságvé-
delmi osztályán volt rendőr 
nyomozó őrmester. Végig-
járta a hivatali ranglétrát.

Harminchárom évig 
szolgált rendőrként. Ebből 
több mint huszonhét évet 
a szegedi rendőrkapitány-
ságon dolgozott. 1987-
ben nevezték ki Szeged 
város rendőrkapitányá-
nak. Ahogy egy interjújá-

ban fogalmazott: 
munkája során 
megismerte a vá-
rosnak azt az olda-
lát, amit kevesen 
látnak, a  bűnö-
zést. Szőke Péter 
mindig azon volt, 
hogy Szeged város 
polgárai ne ható-
ságnak, hanem 
a közösséget szol-
gáló testületnek 
tartsák a  rendőr-
séget. Szőke Pé-
ter pártállástól és 
származástól füg-
getlenül mindenkit 
egyenlő mércével mért. 
1999 novemberében vo-
nult nyugállományba.

Botka László kéré-
sére vállalt közéleti fel-
adatot: 2002-ben nagy 
többséggel választották 
meg Szőke Pétert a sze-
gediek a belváros önkor-
mányzati képviselőjének. 
Két cikluson át, 2010-ig 
képviselte lelkiismere-
tesen és nagy alázattal 
a  szegedieket a  városi 
közgyűlésben.

2017-ben Szegedért 
emlékéremmel ismerte 
el a város Szőke Péter le-
gendás szegedi rendőrka-
pitány életútját.

Szeged Megyei Jogú Vá-
ros Önkormányzata saját 
halottjának tekinti Sző-
ke Péter egykori szegedi 
rendőrkapitányt. Szőke 
Pétertől szeptember 7-én 
11 órától az Alsóvárosi 
temetőben vesznek vég-
ső búcsút.

Szőke Péter.

É
vekkel ezelőtt egy 
nyáresti szalonna-
sütéssel kezdődött, 
azóta minden év-

ben összegyűlnek augusz-
tus utolsó hétvégéjén az új-
petőfitelepi Délceg utcában 
és környékén lakók, de a Szé-
csényi Rózsa választókörze-
téhez tartozó közeli Baktóból 
és Tápéról is jönnek a vaká-
ciózáró délutánra. Így történt 
ez most is.

Zalán és Nolen 
iskolatársak, szep-
temberben kezdik 
a  negyedik osz-
tályt. Elmondták, 
hogy főként Szeged 
környékén tábo-
roztak. Igyekeztek 
mindent kipróbálni 
a  vakációzáró dél-
utánon az íjászattól 
az airsoftig. A prog-
ramot koordináló 
Anton Dusán min-
den kapcsolatát 
megmozgatva szer-

vezett ugrálóvárat, íjászatot, 
drónokat is ki lehetett pró-
bálni, de még egy Bamako 
rally autóba is beleülhetett 
az, akinek ez volt a bakancs-
listáján. Az egyébként Tápén 
élő Dusánnak széles baráti 
köre van. Még évekkel ez-
előtt kereste fel Szécsényi 
Rózsát azzal, hogy felajánlja 
ezt a színes kapcsolati hálót, 
most is ők nyújtottak segítsé-
get a legtöbb programhoz.

Palacsintázni is lehetett a Délceg 
utcai vakációzárón, aminek az elké-
szítésében Szécsényi Rózsa, a körzet 
önkormányzati képviselője is besegí-
tett. Fotó: Kuklis István
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Szeged múzsája
a garzonházon

Felújítják Hattyason a Varsa utcát
Városszerte újulnak meg 
az utak. A Kockaház utca 
és a  Rókusi körút után 
elkezdődött Hattyason 
a Varsa utca felújítása.

– Közel 500 méteren szilárd 
burkolatot kap a hattyasi Var-
sa utca. A munkálatokat brut-
tó 56 millió forintból végezte-
ti el az önkormányzat. Az itt 
élőknek sokat jelent, hogy 
szilárd burkolatot kap a sáros 
utca – mondta a helyszínen 
Jávorszky Iván önkormányza-
ti referens.

A fákat megnyesték 
a  munkálatok előtt. A  csa-
padékmegtartás érdeké-
ben az út úgy készül, hogy 
az erdő felé vezesse a vizet, 
hogy az esővíz a fákat éltes-
se. A kivitelező a szükséges 

időszakra korlátozza a forgal-
mat, és erről értesíti az érin-
tett lakókat. A közbeszerzési 
eljáráson nyertes szegedi 

Dél-Konstruktív Kft. a tervek 
szerint november végéig feje-
zi be a munkálatokat. Útalap, 
valamint kötő- és kopóréteg 
készül 3 méter szélesség-
ben, ami mellett 75 centis 
zúzottköves padka kerül ki-
alakításra.

Jávorszky Iván elmond-
ta: a gazdasági nehézségek 
ellenére az  önkormányzat 
nagy figyelmet fordít és 2 
milliárd forintot költ idén 
az útjai rendben tartására. 
Idén önkormányzati forrás-
ból újult meg az  újszegedi 
Kockaház utca, dolgoznak 
a Rókusi körúton, és hama-
rosan elkezdődik az útfelújí-
tás a petőfitelepi Csap utcán, 

az alsóvárosi Földmíves és 
Sárkány, a fodorkerti Homon-

nai utcában és a felsővárosi 
Etelka soron.

– A Székely sori falfestmény 
az  RTL Magyarország és 
a  Színes Város Alapítvány 
jóvoltából valósulhatott meg 
– mondta a helyszínen tar-
tott sajtótájékoztatón Mihá-
lik Edvin. Újszeged önkor-
mányzati képviselője arról 
is beszélt, hogy a közönség-
szavazásra bocsátott két 
terv közül nagy többséggel 
választották a  városlakók 
a Szeged múzsája alkotást. 
A festmény Váczy Enikő ter-
vező, falfestőművész mun-
káját dicséri, aki több mint 
száz liter festéket vitt fel 
a  csapatával a  28 méter 
magas és 19 méter széles 
tűzfalra.

– A munkánk során, amit 
a nagy hőség alaposan meg-
nehezített, nagyon sok kö-

szönetet és tapsot kaptunk. 
A  szegediek felintegettek 
az  állványokra, az  itt elha-
ladó autósok pedig sokszor 
ránk is dudáltak. Ez is bizo-
nyítja, hogy ezzel a projekttel 
sikerült sok szegedi számára 
örömet szereznünk – mond-
ta Flór Péter, a Színes Város 
Alapítvány főtitkára.

Budapest és Pécs után 
Szeged a  harmadik város 
az országban, ahol ilyen gi-
gantikus méretű falfestményt 
finanszírozott az RTL.

– Ezzel a  nem éppen 
szokványos marketingesz-
közzel is azt szeretnénk 
szimbolizálni, hogy kiemel-
ten fontosnak tartjuk a helyi, 
a vidéki történeteket – mond-
ta Rényi Balázs, az RTL cso-
port marketingstratégája.

Ilyen volt, ilyen lett a Székely sori garzonház tűzfala.  
Fotó: Iványi Aurél 

Jávorszky Iván önkormányza-
ti referens.  

Közel 500 méteren szilárd burkolatot kap a hattyasi Varsa utca. Fotók: Iványi Aurél 
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– A körzetemben több ját-
szótér is található, és mindig 
igyekszünk fejleszteni eze-
ket. A képviselői alapomból 
tudok apróbb játékokat, pa-
dokat, kukát vagy ivókutat 
telepíteni. A Homonnai utcai 
felújítást a városi játszótéri 
keretből finanszírozzuk. Jól 
látszik, hogy a sportpálya 
aszfaltrétegét már megette 
az idő vasfoga. A kivitele-
ző felszedi a felső réteget, 
hogy utána egy teljesen új és 
egységes aszfaltburkolatot 
kapjon a pálya. Igyekezni fo-
gunk, hogy a családok minél 
hamarabb újra elfoglalhas-
sák, és játszhassanak a ját-

szótéren – mondta Szénási 
Róbert, Fodorkert egy ré-
szének önkormányzati kép-
viselője a Homonnai utcai 
felújításról.

Az elmúlt években több 
beruházás is történt a kör-
nyéken, már ezen a játszó-
téren is voltak fejlesztések: 
fitneszgépet, ivókutat telepí-
tettek. Ráadásul a sportpá-
lya mellett a Homonnai utca 
is teljesen új aszfaltszőnye-
get kap. Szénási Róbert el-
mondta: a körzetében egy-
más után több utca új, „faltól 
falig tartó” aszfaltszőnyeget 
kapott. – Ez most már a 
Homonnai utcára is ráfér – 

mondta az önkormányzati 
képviselő. A pálya burkolatá-
nak felújítása 4,3 millió, míg 
a Homonnai utca felújítása 
11,5 millió forintba kerül, és 
várhatóan augusztus végére 
befejezik a munkát.

Huszonnégymillió forint-
ból újítják fel augusztus vé-
géig a Vértói úti kerékpárút 
trafóállomástól Rókusi kör-
útig tartó szakaszát.

– Szeged arra törekszik, 
hogy minél élhetőbb és mi-
nél zöldebb legyen. Nem vé-
letlen a rengeteg kerékpár- 
út-felújítás és -építés. Ezzel 
a beruházással is a kerékpá-
ros-közlekedést igyekszünk 
javítani a városrészben. 
Közben készül a lézerköz-
ponthoz vezető út is, amihez 

szintén kerékpárút épül en-
nek a kerékpárútnak a foly-
tatásaként. A Vértói úti sza-
kasz évek óta kerékpárút, 
de már nagyon rossz állapot-
ban van. Az itt lakók kérték, 
hogy újítsuk fel, erre most 
érkezett el az idő – mondta 
Ménesi Imre. A városrész 
önkormányzati képviselője 
megjegyezte: rövid időn be-
lül további fejlesztésekre is 
sor kerül Újrókuson. A Kuko-
vecz Nana utcában például 
parki járda építését tervezik.

A Vértói úti kerékpárút-
szakasz felújítása burkolat-
bontással kezdődött, utána 
pedig kicserélik az útalapot. 
Terhes Gergő, a kivitelező 
Norbo-Ép. Kft. projektme-
nedzsere elmondta: végig 

akadálymentes lesz a kerék-
párút, a kereszteződéseknél 
szintbe hozzák az utat és a 
kerékpárutat.

Újabb szakasza újul meg 
a közel egy kilométeres Hosz-
szútöltés útnak Baktóban.

Az első szakaszt még már-
ciusban adták át. Akkor 35 
millió forintból 209 méteren 
kapott új aszfaltszőnyeget az 
út. Szécsényi Rózsa, a körzet 
önkormányzati képviselője 
elmondta: a város minden 
évben igyekszik fejleszteni 
a baktói kiskerteket: tereket 
alakítottak ki, javítják a köz-
világítás minőségét, és ivó-
kutak létesítését is tervezik. 
Emellett az utak felújítását is 
fontos feladatnak tekintik. A 
kisebb utcákat lakossági se-
gítséggel hozzák rendbe.

– Az útfelújítások során 
most az úgynevezett gyűjtőu-

takra koncentrálunk. Ezeket 
saját forrásból finanszíroz-
za a város. Így került asz-
falt például a tápéi Pihenő 
és Pitypang utcára is. Most 
folytatjuk a Hosszútöltés 
út aszfaltozását. Az újabb 
szakaszban 242 méteren 
kap új aszfaltszőnyeget az 
út, negyvenmillió forintból, 
amit az önkormányzat finan-
szíroz saját forrásból. Új víz-
nyelőket is telepítenek, így 
gondoskodva a víz elvezeté-
séről; az útpálya két oldalát 
pedig süllyesztett szegélyek-
kel támasztják meg. A tervek 
szerint augusztus végére be-
fejezik a munkát. Szécsényi 
Rózsa reméli, hogy hamaro-
san tovább tudják folytatni 
a Hosszútöltés út leaszfalto-
zását. A baktói Kurucvölgyi 
utca aszfaltozása várhatóan 
augusztusban kezdődik.

AKTUÁLIS 5

FELHÍVÁS PARLAGFŰ-MENTESÍTÉSRE

Kérem a tisztelt lakosságot, a cégek és intézmények vezetőit, hogy a tulajdonukban 
vagy használatukban lévő ingatlanokon a parlagfű kaszálását vagy más módon 

történő irtását folyamatosan végezzék el.

Az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 2008. évi XLVI. törvény  
értelmében a földhasználó köteles az ingatlanon a parlagfű virágbimbójának  

kialakulását megakadályozni, és ezt követően ezt az állapotot a vegetációs időszak 
végéig folyamatosan fenntartani.

Azzal szemben, aki nem tesz eleget a parlagfű elleni védekezési kötelezettségének, 
belterületen a jegyző, külterületen a Csongrád-Csanád Vármegyei  

Kormányhivatal Agrárügyi Főosztály Növény- és Talajvédelmi Osztálya közérdekű 
védekezést rendel el, melynek költségeit a földhasználó, illetve a termelő köteles 
megtéríteni. Ezzel egyidejűleg a Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal  

Agrárügyi Főosztály Növény- és Talajvédelmi Osztálya növényvédelmi bírságot 
szab ki.

Parlagfűvel kapcsolatos bejelentéseiket az alábbi módokon tehetik meg:

Belterületre vonatkozóan:
tel.: 80/820-302 (SZMJV Polgármesteri Hivatal zöldszáma);
e-mail: info@szegedvaros.hu

Külterületre, zártkertre vonatkozóan:
tel.: 62/680-170 (Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal Földhivatali Főosz-
tály Földhivatali Osztály 1.)
e-mail: foldhivatal.szeged@csongrad.gov.hu

 Dr. Martonosi Éva,
 Szeged Megyei Jogú Város jegyzője

Városszerte zajlanak a felújítási munkák
Fodorkertben új burkolatot kap a Homonnai utca és az 
ottani játszótér sportpályája. Rókuson felújítják a Vértói 
úti kerékpárút trafóállomástól Rókusi körútig tartó sza-
kaszát. Újabb szakasza újul meg a közel egy kilométeres 
Hosszútöltés útnak Baktóban.

Újabb szakaszon, 242 méteren kap új aszfaltszőnyeget a 
Hosszútöltés út. Fotók: Kuklis István

Fodorkertben új burkolatot kap a Homonnai utcai játszó-
tér sportpályája. 

Felújítják a Vértói úti kerékpárút trafóállomástól Rókusi 
körútig tartó szakaszát. 

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Szeged Megyei Jogú Város Közgyűlésének Foglalkoztatási, 
Szociális és Sportbizottsága pályázatot hirdet a 2023. évi 
Idősügyi támogatási keretre „Szeged Megyei Jogú Város 
Önkormányzat Idősügyi Tanácsával együttműködő szer-
vezetek támogatása” címmel.

A pályázat benyújtásának határideje:  
2023. szeptember 27. napja.

A pályázati felhívás teljes szövege megtekinthető, besze-
rezhető Szeged Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal 
Humán Közszolgáltatási Iroda Ügyfélszolgálatán (6720 
Szeged, Széchenyi tér 11.), illetve letölthető a www.sze-
gedvaros.hu honlapról.
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1973-ban mutatták be a Vígszínházban a Déry Tibor azonos című 
kisregényéből készült Képzelt riport egy amerikai popfesztivál-
ról című musicalt, amely szinte azonnal hatalmas siker lett. Egy 
évre rá a Szegedi Nemzeti Színházban is bemutatták a darabot, 
itt azonban nem az LGT zenélt, hanem a városban akkor nagyon 
népszerű Fortuna Zenekar. Vezetőjével, László Istvánnal a szeged.
hu elevenítette fel a közel fél évszázaddal ezelőtti eseményeket. 

A
z országban másodikként 
Szegeden mutatták be 
a Képzelt riport egy ame-
rikai popfesztiválról című 

musicalt, azonban a Szegedi Nem-
zeti Színházban játszott darabnak 
csak az orosházi előadásáról ma-
radtak fenn fotók. 

– Abban, hogy Szegedre került 
a darab, Giricz Mátyásnak és fele-
ségének, Gyarmathy Ágnesnek volt 
nagy szerepe – kezdte a beszélgetést 
László István, az akkoriban népsze-
rű szegedi Fortuna Zenekar vezető-
je. – Ők látva az előadás budapesti 
sikerét úgy gondolták, Szegeden is 
tetszik majd a közönségnek. Az első 
lépés a zenekar kiválasztása volt, mi-
vel a musical egyik fontos része, hogy 
a zenekar nem a zenekari árokban, 
hanem a színpadon zenél. Budapes-
ten az LGT játszotta a betétdalokat, 
Szegeden pedig akkor az egyik leg-
népszerűbb helyi zenekarra, a Fortu-
nára esett a választás. Abban az idő-
ben még szentségtörésnek számított, 
hogy egy beatzenekar egy színpadi 
darabban szerepel – tette hozzá.

– A  zenészek nem ismerték 
a művet, egyikük sem látta a Víg-
színházban. Megkapták a szöveg-
könyvet, a kottákat, és abból kellett 
megtanulniuk a betétdalokat. Egy 
hetet kaptunk arra, hogy a tizen-
három dalt begyakoroljuk. Volt né-
hány szám, A fák is siratják, vagy 
az Arra születtem, amelyek egy ki-
csit nehezebbek voltak, de végül 
mindet sikerült megtanulnunk 
–  folytatta László István. 
A zenekar egy emelvényen 
foglalt helyet, és a darab 
során végig fenn is volt 
a színpadon. 

– Egyedül mi voltunk azok, akik 
nem mozdulhattak el, és végig 
nagyon kellett figyelnünk, hiszen 
a dalok mindig valamelyik végszóra 
indultak el. Az előadás úgy kezdő-
dött, hogy bevonultunk, felmentünk 
a dobogóra, majd jöttek a színészek, 
akik integetve üdvözöltek bennünket, 
mint egy koncerten –  emlékezett 
vissza a zenész. A szereplők gyor-
san fesztiválhangulatot varázsoltak 
a színpadra, majd elkezdték játszani 
az első számot: „Menni kéne”. –  Ez 
nagyon nehéz szám, hiszen végig, 
szinte egy levegővel kell eléne-
kelni. Egy dolgot azonban nehéz 
volt elfogadni a  zenekarnak, 
azt, hogy a színészek nagy ré-
szének nem volt ütemérzéke. 
Például Körtvélyessy Zsoltnak, 
akinek partnere, Simon Éva úgy 
próbált segíteni, hogy a hátán 
ütötte az ütemet, mikor is kell 
belépnie.

Összesen hetvenötször 
játszották az előadás szegedi 
változatát, Szegeden körül-
belül hatvanszor, 

a  többit pedig vidéken, például 
Orosházán, Hódmezővásárhelyen, 
Szekszárdon, sőt a fertőrákosi bar-
langszínházban is.

László István elmondta, mind a fi-
atalok, mind az idősebbek kö rében 
óriási siker volt Szegeden is a darab. 
Voltak olyanok, akik még magnót 
is becsempésztek, hogy felvegyék 
az egészet. Minden alkalommal óriá-
si tapsot kapott a zenekar is. Ez nem 
véletlen, hiszen „ez a darab zene nél-
kül csak pár előadást ért volna meg”. 
Amire külön büszke volt a zenekar, 
hogy Magyarországon ők játszhat-
ták el másodikként ezeket a dalokat 
a színpadon. Az őket követő vidéki 
színházakban nem is az  LGT volt 
a példa, hanem a Fortuna.

A zenekar egyik próbájára még 
Presser Gábor is ellátogatott, aki 
„majdnem agyvérzést kapott”, ami-
kor megtudta, hogy a Fortunában 
nincs billentyűs, és nem értette, 
hogyan tudják majd eljátszani a „fi-
nomságokat”. 

– Nekem volt egy dobozgitárom, 
és azzal minden billentyűs szólamot 
el tudtam játszani. Presser nem na-
gyon hitte ezt el, azonban amikor 
meghallgatott egy próbát, megnyu-
godott, igaz, még akkor is nehezen 
hitte el, hogy egy dobozgitáron el 
lehet ugyanazt játszani, mint egy 
billentyűs hangszeren. A  végén 
csak annyit mondott, hogy tőle me-
het így, mert mindent, ami a darab 
lelke zeneileg, azt vissza tudta adni 
a Fortuna – elevenítette fel a talál-
kozást László István.

A zenészek nagyon jól érez-
ték magukat mind a próbá-

kon, mind az  előadáso-
kon. Hiába nem voltak 

színházi emberek, 
gyorsan beillesz-

kedtek a  színé-
szek és a  tán-
cosok közé.

– Nekünk 
a számok több-
sége nagyon 
könnyű volt, főleg 

ahhoz ké-

pest, hogy mi milyen zenéket játszot-
tunk. Amíg játszottunk, semmi prob-
léma nem volt velünk, de a darab 
rendezője, Giricz Mátyás arra hívta fel 
a figyelmünket, hogy a két zeneszám 
között ne fészkelődjünk, beszélges-
sünk, mozgolódjunk. Erre külön fi-
gyelnünk kellett, hiszen ehhez nem 
voltunk hozzászokva. Mi itt tanultunk 
fegyelmet! – mesélte a zenész.

Arra a kérdésre, hogy miért ép-
pen a Fortunára esett a választás, 
László István annyit válaszolt: – Mi 
voltunk a legnépszerűbbek Szege-
den, hiszen olyan zenéket játszot-
tunk, amelyekre jól tudtak táncolni 
az emberek, rengeteg buliban ott 
voltunk. Ráadásul több színésszel 
is jó kapcsolatunk volt, ismertek 
bennünket, korábban már öt da-
rabban is játszottunk. Igaz, ezekben 
az előadásokban nem a színpadon 
állva kellett zenélni, hanem a ze-
nekari árokban. Ezért szinte biztos 
volt, hogy ez a zenekar meg tudja 
oldani ezt a kihívást – jegyezte meg.

A zenekar a  későbbiekben 
sem tudott elszakadni a darabtól, 
számtalan buliban, szalagavatón, 
bálon kellett eljátszaniuk például 
a „Hogyan mondjam el neked” cí-
mű számot. Volt olyan, amikor egy 
buliban László István a főszereplő-
vel, Simon Évával énekelte el a dalt, 
a produkciót még a színésznő is tö-
kéletesre értékelte utána. 

A darabot Budapest és Szeged 
után nem sokkal később Pécsen, 

Szolnokon és Győrben is bemu-
tatták. Szegedre 1999-ben 

tért vissza az  előadás, 
akkor a  szabadtérin 

játszották, szintén 
óriási sikerrel.

Vass Imre

Szegeden szegediekkel is  
óriási siker volt a Képzelt riport ötven éve

Mi voltunk a legnépszerűbbek Szegeden, hiszen olyan zenéket játszottunk, amelyekre jól tudtak táncolni az emberek, rengeteg buliban ott voltunk – mondta a Fortuna Zenekarról 
az egykori vezető, László István. Fotó: Iványi Aurél
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M
egdöntött minden ed-
digi rekordot az  idén 
55 éves Szegedi Ifjú-
sági Napok, több mint 

százezren látogattak ki a rendez-
vény négy napjára. 200-nál is több 
programot kínált a SZIN, az ország 
legnagyobb nyárzáró fesztiválja. 
A Szeged Televíziónak a kilátogató 
fiatalok és régebb óta fiatalok nyilat-
kozták: „Bomba jó. Egész nyáron ezt 
vártuk.” „A szegedieket összehoz-

za, összetartja.”  „Nem egy Sziget, 
nincs akkora tömeg, mégis egy vi-
déki nagyváros fesztiválja.” „Szege-
diek vagyunk, egyértelmű, hogy itt 
meg kell jelenni.” „Maximális kikap-
csolódás, annyi koncertet kapunk itt 
egy bérlettel, amire Pesten csak sok 
alkalommal, költségesen jutnánk el. 
A színvonal pedig százszázalékos.” 
„Mindig végignyomjuk mind a négy 
napot, hajnalig, barátokkal, rég nem 
látott ismerősökkel.” „Évek óta já-

runk ki, szeretjük a zenét, szeretjük 
a  kísérőprogramokat, és tanítjuk 
a gyerekeknek az életet.” „Egyet-
lenegy fesztivál van, amire kijövünk 
az évben, az ez. Korán kezdünk, ko-
rán végzünk, rengeteg ismerőssel 
találkozunk. A  koncertfelhozatal 
idén különösen jó.” 

Fotók: Iványi Aurél, Kuklis István, 
Seffer Zsuzsanna,  

SZIN Facebook-oldala

Rekorddal ünnepelte 55. születésnapját a SZIN

A legnagyobb külföldi sztár, Rita Ora a zárónapon lépett színpadra.

Napközben strandhangulat töltötte be a Partfürdőt.

SZIN, tánc, szerelem.

Négy napon át megtelt a koncerttér a színpadok előtt. Botka László és felesége Azariah koncertjén.
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A programokról minden megtalál-
ható a szeged.hu-n, a Programok 
pont alatt.

BAZI NAGY GÖRÖG LAGZI 3.
Helyszín: Belvárosi Mozi
Időpont: szeptember 7-től

III. BÁNYA BBQ ÉS BLUES 
Helyszín: Szeged-Szőreg, Monti 
Sándor park
Időpont: szeptember 8–9.

SZIA – SZEGED INTERNATIONAL 
AIRSHOW 2023
Helyszín: szegedi repülőtér
Időpont: szeptember 8–9.

A TÉMA AZ UTCÁN HEVER 
Találkozó: Tourinform iroda
Időpont: szeptember 9., szombat, 
10 óra
A kétórás irodalmi street art séta 
részvételi díjas, és regisztrációhoz 
kötött (Széchenyi tér 12., telefon: 
+36-62/488-690, +36-62/488-
699, e-mail: szeged@tourinform.hu).

A PADLÁS
Helyszín: Nagyszínház
Időpont: szeptember 9., szombat, 
19 óra

IDŐFUTÁR
Helyszín: Kisszínház
Időpont: szeptember 10., vasárnap, 
15 óra

HEGEDŰS A HÁZTETŐN
Helyszín: Nagyszínház
Időpont: szeptember 15., 16., 17., 
19 óra

A TÚLSÓ PART
Helyszín: REÖK
Időpont: keddtől vasárnapig, 10 és 
18 óra között
Aatoth Franyo, nyíregyházi szüle-
tésű, Thaiföldön élő képzőművész 
kiállítása.

AGYAGKATONÁK ÉS AZ ÓKORI 
KÍNA KINCSEI
Helyszín: Móra Ferenc Múzeum
Időpont: mindennap 10 és 18 óra 
között

FERENCES MISSZIÓ KÍNÁBAN
Helyszín: Fekete ház
Időpont: mindennap 10 és 18 óra 
között

XVII. SZEGEDI ZSIDÓ  
KULTURÁLIS FESZTIVÁL
RÁKÁSZ GERGELY ORGONAESTJE
Helyszín: új zsinagóga
Időpont: szeptember 10., vasárnap, 
19.30 óra

ÖRDÖGLAKAT-KIÁLLÍTÁS
Helyszín: Szent-Györgyi Albert Agóra
Időpont: hétfőtől szombatig 9 és 17 
óra között

FÜST A SZEMÉBEN  
– CSEH TAMÁS 80.
Helyszín: IH Rendezvényközpont
Időpont: szeptember 11., hétfő, 19 óra
Cseh Tamás története és dalai. 
Játsszák: Ratkóczi Huba (QJÚB), 
Szabó Balázs (Szabó Balázs Ban-
dája), Vecsei H. Miklós.

XVII. SZEGEDI ZSIDÓ  
KULTURÁLIS FESZTIVÁL
A SZEGEDI SZIMFONIKUS  
ZENEKAR KONCERTJE
Helyszín: új zsinagóga
Időpont: szeptember 14., csütör-
tök, 19 óra

Szegeden divat 
az olvasás!
Egy személy – egy könyv

A Somogyi-könyvtár könyvajánló sorozatában Tabakovits Nikoletta 
szerkesztő, olvasószerkesztő, író, volt újságíró Milan Kundera A lét 
elviselhetetlen könnyűsége című regényét ajánlja.

K
önyvajánlómnak szomorú 
aktualitást ad Milan Kun-
dera cseh regény- és drá-
maíró, költő, esszéista kö-

zelmúltban bekövetkezett halála. 
Élete bizonyos értelemben megis-
mételte első regényének főhőséét, 
Ludvík Jahnét, a csehszlovák veze-
tés ugyanis nem értette a  Tréfát, 

a prágai tavasz eseményeiben való 
részvétele pedig végképp félbetörte 
Kundera hazai karrierjét. Regényhő-
sei élete mindvégig párhuzamot mu-
tatott az övével, így Az élet máshol 
van francia megjelenése elővetítet-
te, hogy az ő élete is máshol legyen, 
1975-ben Franciaországba emigrált, 
és az 1988-as Halhatatlanságot kö-
vetően nem írt többet anyanyelvén 
és a cseh témákról. 

Nem emlékszem pontosan, ho-
gyan került a kezembe A lét elvisel-
hetetlen könnyűsége, de arra igen, 
hogy egyetemista éveim meghatá-
rozó regénye volt, nem túlzás azt 
állítani, hogy annak a korszakom-
nak a bibliája. Újra és újra vissza-
tértem hozzá, végigolvastam, vagy 
csak belelapoztam, sok mindent 
megértettem általa és belőle ma-
gamból, a világból, a dolgok mű-
ködéséből. Elővettem örömömben, 
máskor vigaszért, olykor unalmam-

ban, de legtöbbször válaszokért 
– és azokat mindig találtam. Olykor 
a három főszereplő, Tomáš, Tereza 
és Sabina bonyolult kapcsolatán 
töprengve, máskor a  könnyedén, 
mintegy mellékesen a regény vilá-
gába beleszőtt filozófiai kérdéseken 
tűnődve – amelyeket az 1988-ban 
készült, Saul Zaentz rendezte film 

egyáltalán nem tudott átadni, egy-
szerű szerelmi háromszög történe-
tévé silányítva a regényt. (Kundera 
kritikákkal illette a filmet, és többet 
egy művét sem engedte adaptálni.)

Később végigolvastam Kunde-
ra többi regényét is, boncolgattam, 
ízlelgettem őket (még egy szakdol-
gozatot is írtam az egyik novellája 
kapcsán), mérhetetlenül sokat kap-
tam tőlük, bár „azt” a hatást csak 
A  lét elviselhetetlen könnyűsége 
tudta megadni nekem. Ez a regény 
számomra egy korszakot jelképez, 
a saját életem egy szakaszát, amely 
összefonódik a regénnyel, egyes so-
rai, mondatai még ma is vissza-visz-
szacsengenek a fülemben, bár már 
nem nyitom ki a könyvet, ha meg-
rekedek, hiszen a regény valósága 
bennem él tovább.

Milan Kundera A lét elviselhetet-
len könnyűsége című regénye a So-
mogyi-könyvtárból kölcsönözhető.

Bánya BBQ és nemzetközi repülőnapok
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FÜST A SZEMÉBEN – CSEH TAMÁS 80.

HEGEDŰS A HÁZTETŐN
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Tisztelt Olvasóink!

Szerkesztőségünk fenntartja a  jogot arra, hogy 
az észrevételeket, olvasói leveleket rövidítve, szerkesztett 
formában adja közre.

Postabontás

V
alamikor az  egy-
ház azért kötelezte 
a papjait a cölibá-
tus szabályai sze-

rint a nőtlenségre, hogy füg-
getlenítsék őket a  családi, 
illetve a világi élet gondjaitól, 
kötelességeitől, és a jövedel-
meiket ne vonják el a gon-
dozásukra bízott híveiktől. 
Az volt a lényeg, hogy minden 
tevékenységükkel az embe-
rek lelki és testi gondozását 
szolgálják. Ezekre tekintettel 
tartottam a papok példaké-
pének a nagybátyámat, aki 
Szegeden volt püspöki hely-
nök. Merksz Elemér György 
(1907–1974) a férjem édes-
anyjának volt a testvére. Ta-
nulmányainak egy részét 
külföldön végezte. Széles lá-
tóköre ennek is köszönhető. 
Mint újmisés áldozópapnak, 
1929-ben Gyulán volt az el-
ső szentmiséje. 1929-ben 
Kunágotán, 1931-től Ma-
gyarbánhegyesen, 1932-től 
Battonyán látott el szolgála-
tot. A jókedvű, jó képességű, 
választékos szavú pap első 
nagy keresztje az volt, amikor 
egy temetéskor öt kilométert 
kellett gyalogolnia a fagyos 
hidegben. Következménye: 
homloküreg-gyulladás, és egy 
életen keresztüli, sajátosan 
mély hanghordozás. 1933-
tól Makón dolgozott. Nem-
csak a hitélet területén keres-
te az emberi kapcsolatokat, 
de a hasznos időtöltéshez is 
tartalmat talált. Javaslatára 

állt össze egy zenekar, amely-
be a különböző hangszerek-
hez kerestek jelentkezőket. 
A klarinétnak nem akadt gaz-
dája. Úgy voltak vele: akinél 
megszólal, az fog tanulni raj-
ta. Nála szólalt meg. A sok 
munka mellett ő lett a klari-
nétos és a zenekar vezetője. 
1935-től hitoktatói beosztást 
kapott Szegeden. 1935 és 
1950 között, tizenöt éven ke-
resztül a Tisza-parti klinikák 
lelkészi teendőit is ellátta, 
lelki segítséget adott a szen-
vedő betegeknek. Eközben, 
mint hitoktató, számos írása 
jelent meg az országos lapok-
ban. Új hittankönyvek megírá-
sát szorgalmazta, és a pályá-
zatok elbírálásában is részt 
vett. A hitoktatás hatásossá-
ga érdekében tartalmi és jo-
gi kérdéseket is kidolgozott.

Egyik tanítványa a követ-
kezőket írta róla: „Szuggesz-
tív erővel, rendkívül színesen 
és érdekfeszítően, a gyerme-
kek lelkéhez közel férkőzve 
tanított. Ügyesen, szépen 
és sokat rajzolt. Ezzel még 
jobban lekötötte a  gyerme-
kek érdeklődését. Hatalmas 
erővel hatott a  képzeletre, 
értelemre, akaratra és érzel-
mekre. Emellett mindig finom 
és szerény, közvetlen és ked-
ves volt a modora.” 1952-től 
teológiai tanár is volt. Nagyon 
szerette a kispapjait, akik min-
den problémájukkal hozzá for-
dulhattak. 1953–1954 között 
Szegeden, a papnevelő inté-

zetben, a Szent Gellért szemi-
nárium rektora volt. 1955-től 
székesegyházi kanonok, két 
évvel később pedig püspöki 
helynök volt. Három püspök 
mellett töltötte be ezt a nehéz, 
sok munkával járó tisztséget.

Nem volt életcélja az egy-
házi javak gyarapítása!

Mint vezető, felelősnek 
érezte magát a kispapok élet-
helyzeti problémáinak meg-
oldásában, de a hívek, főleg 
a betegek lelki segítését is 
erején felül vállalta – addig, 
amíg saját, súlyos betegsége 
miatt bírta. Gyuri bácsi adott 
össze 1966-ban a párommal. 
Amikor az első gyermekün-
ket elvittük hozzá 1969-ben, 
szomorúan mondta, hogy 
hazánkban nincsen elég 
gyermekáldás. Sokkal jobban 
kellene segítenie a kormány-
nak a gyermekeket szerető, 
nevelő családokat, de az egy-
házaknak is lenne tennivaló-
ja. „Ha nincs gyermek, nincs 
jövő!” – mondta. Minden más 
országos érdeket alá kell ren-
delni a gyermekvállalás elő-
segítése érdekében.

Most megkérdezném 
Gyuri bácsit, hogy mint egy-
házi személy, mit szól ah-
hoz, hogy egyházi szálloda 

épül akkor, amikor a szegedi 
gyermekklinika felújításá-
ra nincsen pénz?! Hol van 
az  önzetlen segítőkészség, 
amikor egy fontosabb, nél-
külözhetetlenebb beruházás 
pénzhiánnyal küzd? Nem le-
het átcsoportosítani?

Mindent lehet, csak akar-
ni kell!

Az egyházi beruházások-
nak azt a célt kellene megva-
lósítaniuk, hogy a szegényebb 
emberek kikapcsolódását is 
biztosítsák, kulturált körül-
mények között, lehetőleg 
sok ember részére, megfizet-
hető áron. A kihasználatlan, 
drága egyházi létesítmények 
nem szolgálják az egyházak 
nemes feladatainak ellátását! 
A rendezvények, a szabadidő 
eltöltése során adjanak lehe-
tőséget a  lelkipásztorokkal 
történő elbeszélgetések-
re, kötetlenebb formában, 
különben elszigetelődnek 
a híveiktől, és kiüresednek 
a templomok. Fontos lenne, 
hogy a hívek által megszere-
tett lelkipásztorokat ne he-
lyezgessék más területekre, 
és adjanak több lehetőséget 
a meggyőző, jó prédikátorok 
megnyilatkozásainak.

 Dr. Berecz Árpádné

Bukdácsolók 

H
aragos tüntetés, ha-
tározott tiltakozás, 
sztrájk és élőlánc, 
megannyi követe-

lés – ezek a fogalmak tartot-
ták lázban a közoktatásban 
dolgozó pedagógusok és diá-
kok jelentős részét az elmúlt 
években. Szakmai szerveze-
tek sora jelezte, artikuláltan, 
sokszor elismételve, letétbe 
helyezett felmondási nyilat-
kozatokkal nyomatékosítva, 
hogy a  kormány státusztör-
vény-tervezete ront a pedagó-
gusok és az oktatás helyzetén 
is. Eközben az iskolaügy mind-
egyre süllyedő színvonala hát-
térbe szorult. A  törvény át-
ment, a diákok egy része nem.

Nem minden diáknak 
telik felhőtlenül a  vakáció: 
aki a tanév végéig valamely 
tantárgyból –  a többség 
matekból, töriből vagy ma-
gyarból –  nem teljesítette 
a  követelményeket, egész 
nyáron készülhet a javítóvizs-
gára, vagy kampányszerűen 
az utolsó előtti pillanatban 
kaphatja elő a  füzetét. De 
nem feltétlenül csak a diák 
hibája, ha megbukik, ahogy 
az sem egyedül az ő terhe, 
hogy átmenjen a  vizsgán. 
Az ok az alapokban keresen-
dő, mint oly sok más krízis-
ben, amit a jelenlegi, immár 
bosszútörvénnyel is sújtott 
oktatási rendszer kitermel.

Márpedig az  ilyen ku-
darcok szerepet játszanak 
a lemorzsolódásban, a korai 
iskolaelhagyásban is, amiben 
jóval nagyobb számban érin-
tettek a fiúk, mint a lányok.

A bukás minden diák 
számára rettegett esemény, 
hiszen ez egyfajta szembesí-
tést jelent: képtelenek voltak 
teljesíteni a követelmények-
ben előírtakat. Fontos ugyan-
akkor, hogy különbséget 
tegyünk a pótvizsga és a ja-
vítóvizsga között. Előbbi arra 
értendő, amikor a  diáknak 
nem volt megfelelő óraszá-
ma ahhoz, hogy befejezhesse 
a tanévet. És akkor itt álljunk 
meg egy pillanatra.

A II. világháború kezdetén, 
annak legelején születtem. 
Jó apám –  miután három 
kiskorú gyermek tartozott 
a  családba –  1944 nyarán 
kapott úgynevezett „sasbe-
hívó parancsot”, már a  né-
metek visszavonulása során, 
Budapest védelmi harcaiba. 
Az  élet megbocsáthatatlan 

fintora volt, hogy fővárosunk 
felszabadulásának egy héttel 
korábbi időpontjában, 1945. 
február 2-án golyó általi hősi 
halált szenvedett, valahol a II. 
kerületben temették el – tö-
megsírban. Hogy pontosan 
hová, az kutatásom ellenére 
nem derült ki. Édesanyám ott 
maradt egyedül, a három kis-
korú gyerekkel. Mondanom se 
kell, jó anyám három műsza-
kos munkát volt kénytelen el-
vállalni, mert meg kellett élni. 
Ez pedig nekünk, gyerekek-
nek arra adott alkalmat, hogy 
sokszor elkerüljük az iskolát. 
Jómagam már a negyedik ál-
talános osztályt jártam, ami-
kor gyakran mulasztottam. 
Ősztől tavaszig többnyire 
szorgalmas iskolába járó vol-
tam, a féléves osztályzatom 
többnyire jeles volt, de ha jött 
a  jó idő, tavaszodott, több-
ször a suli mellé jártam, azaz 
kétszer is megismételtem 
a negyedik osztályt. Majd úgy 
alakult az életem, hogy bent-
lakásos iskolába kerültem, 
kiváló pedagógusok közé, így 
aztán a harmadik alkalommal 
sikeres (jeles) pótvizsgát tet-
tem, majd az általános iskola 
valamennyi osztályát – kivé-
ve az orosz tantárgyat – ötös 
osztályzatokkal végeztem és 
fejeztem be általános iskolai 
tanulmányaimat. Majd jött 
a középiskola, valamint – már 
munka mellett – 1976-ban 
megszereztem a főiskolai dip-
lomámat – közgazdászként.

Mindezt azért láttam cél-
szerűnek leírni, hogy akik 
netán elolvassák a cikknek 
szánt írásomat, azok esetleg 
tanulhatnak esetemből is.

Egy azonban biztos, erős 
elhatározás mellett kitartásra 
is szükség van, és a világért 
sem szabad feladni!

Kereken 50 évet dolgoz-
tam, az utóbbi 12 évet már 
nyugdíjasként. Klaudia nevű 
lányom is közgazdász, a két 
dédunoka fiuk is felsőbb is-
kolákat végzett: az idősebbik 
vállalkozó lett, a  fiatalabb 
pénzügyes egy bankban, mind-
ketten nyelveket is beszélnek.

Azzal azonban jó, ha tisz-
tában vannak a pótvizsgázók 
és a  javítóvizsgázók, hogy 
az oktatás jelenlegi állapotá-
ban a tanártársadalom nem 
feltétlenül motivált abban, 
hogy az eddiginél is több ter-
het vegyen magára.

Kutnyik Pál

Gyermekklinika és egyházi szálloda



2023. SZEPTEMBER 4., HÉTFŐ10 SPORT

Sportmix

ELRAJTOLT A  SZEZON. 
Mindkét esélyes, a címvédő 
Veszprém és az  OTP Bank-
Pick Szeged is nagy átalakulás 
után kezdte a férfi kézilabda 
NB I.-et – a szegediek Gyön-
gyös elleni első meccsét lap-
zártánk után rendezték. A ba-
konyiak közül Vladimir Cupara, 
Ilics Zoran, Sipos Adrián, Ras-
mus Lauge Schmidt és Manu-
el Strlek is távozott, érkezett vi-
szont a kapus Ignacio Biosca, 
a balátlövő Szergej Koszoro-
tov, az irányító Agustín Casa-
do, a balszélső Hugo Descat, 
a  beálló Ludovic Fabregas, 
a  jobbátlövő Lukas Sandell, 
valamint a kapus Nagy Bene-
dek. A Szegedtől távozott Bog-
dan Radivojevics, Rosta Mik-
lós, Alexander Blonz, Mirko 
Alilovic és Kent Robin Tönne-
sen, de a legnagyobb változás, 
hogy tíz év után már nem Juan 
Carlos Pastor a vezetőedző és 
Marko Krivokapics a segítője, 
hanem egy szezon erejéig Kár-
páti Krisztián és Vladan Jordo-
vics irányítja a csapatot. A já-
tékoskeretbe érkezett a kapus 
Nagy Martin, a jobbszélső Szi-
lágyi Benjámin, a jobbátlövő 
Szymon Dzialakiewicz, a beál-
ló Carlos Molina és Gleb Ka-
laras, a balszélső Marin Jeli-
nic, illetve a kapus Emil Kheri 
Imsgard. Kiss Bence, a Pick 
Kézilabda Zrt. cégvezető-
je leszögezte, szeretnék visz-
szahódítani a bajnoki címet, 
bár az erőviszonyok alapján 
a Veszprém sikerére mutatko-
zik nagyobb esély. A Szeged–
Veszprém rangadóra novem-
ber 11-én kerül sor, a bakonyi 
városban pedig április 20-
án találkoznak a  csapatok. 
Az alapszakasz utolsó mérkő-
zéseit május 19-én játsszák, 
a döntőre május 20. és június 
2. között kerül sor.
SZATMÁRI VISSZAVONULT. 
Több mint tíz évet töltött el 
az SZTE-Szedeák kosárlabda-
csapatában, ám egy sérülés 
közbeszólt Szatmári Zsombor 
karrierjében: a sportoló nyáron 
kénytelen volt felhagyni a já-
tékkal. Jelenleg a tanulmánya-
ira koncentrál: ősztől Hollandi-
ában, a maastrichti egyetem 
mesterszakos képzésén foly-
tatja. Szatmári porckorongsérv 
miatt a teljes 2022–2023-as 
szezont kihagyta, februárban 
műtéten is átesett, ám állapo-
ta a beavatkozást követően 
sem javult annyira, hogy ját-
szani tudjon. Előtte tagja volt 
a Magyar Kupában 2022-ben 
ezüstérmet nyert gárdának, 
valamint a  bajnoki negyed-
döntőbe jutott együttesnek is.

Hüttner Csaba szövetségi kapitány elégedetten érté-
kelt azt követően, hogy a magyar küldöttség tíz érem-
mel, két arannyal, öt ezüsttel és három bronzzal, va-
lamint 15 párizsi kvótával zárta a duisburgi, olimpiai 
kvalifikációs kajak-kenu világbajnokságot. A sikerek-
ből a szegediek is kivették a részüket.

A 
jövő évi párizsi já-
tékokra összesen 
18 indulási jogot 
gyűjthet egy or-

szág, ezek közül a magyarok 
most megszerezték a  ma-
ximális hat férfi kajakost és 
három férfi kenust, valamint 
négy női kajakost és két női 
kenust. Hüttner Csaba a rajt 
előtt azt mondta, akkor lenne 
elégedett a vb után, ha már 
most annyi kvótát gyűjtené-
nek, amennyivel meg lehet ol-
dani az ötkarikás szereplést.  

– Ennyivel minden szám-
ban el tudnánk indulni Párizs-
ban, ami megnyugtató. Ezzel 
együtt minimális hiányérzet 
maradt bennem a női kajak-
páros teljesítménye miatt, il-
letve amiatt, hogy nem derült 
ki, mit tudnak – utalt a szak-
ember arra, hogy a Fojt Sára, 

Pupp Noémi duó az elő- és 
középfutamot is elrontotta 
500 méteren, nem jutott be 
a döntőbe, ezáltal esélye sem 
volt a kvótaszerzésre.

A kapitány szerint az ösz-
szes női csapathajós teljesít-
ménnyel foglalkozni kell, van 
min dolgozni. Ahogy fogalma-
zott: valamiért most az egész 
női szakág kevesebbet telje-
sített annál, ami benne van.

A vb-n a  férfi kajak volt 
a legeredményesebb szakág 
magyar szempontból: a ver-
senyzők amellett, hogy be-
gyűjtötték az összes megsze-
rezhető kvótát, egy arany- és 
négy ezüstérmet is szereztek, 
a második helyek közül három 
– K1 1000, K2 és K4 500 
méter –  olimpiai számban 
született. A  kajakpárosban 
és a négyesben helyet kapott 

Kvótákban gazdag világbajnokság volt 
Három szegedi kajakos és kenus tért haza éremmel Duisburgból

Nádasék öröme a célban. Fotó: MTI

Országos csúcsot futottak Kovács Árpádék
A súlylökő Márton Anita nem jutott vb-döntőbe, átgondolja a jövőt

az MVM Szeged VE klasszisa, 
Nádas Bence, a kvartettben 
pedig Kuli István is a szege-
dieket képviselte, így előbbi 
két, utóbbi egy vb-ezüsttel 
lett gazdagabb. Nagy Bianka 
C4  500 méteren negyedik, 
C2 500 méteren ötödik helyet 
szerzett társaival, míg Birkás 

Balázs hatodik lett K1 200 
méteren. A para szakágban 
is jutott érem a szegedieknek 
a 200 méteres távokon: Varga 
Katalin KL2 kategóriában lett 
harmadik, mellette Suba Ró-
bert KL1-ben és VL2-ben ne-
gyedik, Boldizsár Dalma VL2-
ben kilencedik helyen zárt.

Az ötkarikás indulási jog 
ebben a  sportágban nem 
névre szól, a magyar olimpiai 
csapat a jövő évi válogatókon 
alakul majd ki. A fennmaradó 
kvóták megszerzésére a jövő 
évi, szegedi pótkvalifikációs 
verseny kínál majd lehetősé-
get.

Márton Anita és Kovács Árpád képviselte Szegedet a vb-n. Fotók: MTI

Véget ért a budapesti atlétikai világbajnokság, ame-
lyen kilenc napon át versenyeztek a világ legjobbjai. 
Az eseményt Magyarország egy bronzéremmel zárta 
a kalapácsvető Halász Bence révén, míg Szegedet két 
versenyző, a súlylökő Márton Anita és a síkfutó Kovács 
Árpád képviselte.

Átgondolja  
a folytatást

M
ár ton Anita 
17,85 méteres 
e redménnye l 
a  huszadik he-

lyen végzett a női súlylökés 
selejtezőjében, így nem ju-
tott be a fináléba a budapesti 
vb-n. A 34 éves tápéi klasszis 
a magyar atlétika történeté-
nek egyik legnagyobb alak-
ja: a  2016-os riói olimpián 
bronz-, a  2017-es londoni 
szabadtéri vb-n ezüstérmet 
nyert, a 2018-as fedett pá-
lyás vb-n pedig Magyarország 
eddigi egyetlen világbajnoki 
címét szerezte meg.

A sportoló az MTI-nek el-
mondta, szeretett volna na-
gyobbat lökni, de így is örül, 
hogy részt vehetett a buda-
pesti eseményen, a  folyta-
tásról pedig egy kis pihenést 

követően tiszta fejjel fog dön-
teni.

– Szerettem volna idei 
legjobbat lökni, és az edzé-
sek jól mentek, de az  az 
igazság, hogy sohasem volt 
az  erősségem a  selejtező, 
nem vagyok egy jól kezdő. 
Nem véletlen, hogy mindig 
a hatodikra szoktam a legna-

gyobbat dobni – fogalmazott 
a sportoló, aki a jövőjét firta-
tó kérdésre még nem tudott 
határozott választ adni. Mint 
mondta, nagyon sok mindent 
át kell gondolnia.

– A szezonban van még 
két versenyem, utána elme-
gyek pihenni, és majd azt kö-
vetően tiszta fejjel szeretném 
átgondolni az  egészet. So-
sem csináltam titkot abból, 
hogy tervezem a visszavonu-
lásomat. Egyrészt a  korom 
miatt, most is a legidősebb 
tagja voltam a mezőnynek, 
másrészt van egy két és 

fél éves kislányom, aki már 
érezhetően egyre jobban kí-
vánná anyát, hogy így mond-
jam – nyilatkozta. Elmondta 
azt is, hogy a család életét 
az eddigiekhez képest át kell 
szervezni, mivel gyermeke 
bölcsődébe megy, és a csa-
ládbővítést sem szeretné már 
sokáig húzni.

24 éves rekord  
dőlt meg

A Steigerwald Ernő, Wahl 
Zoltán, Kovács Árpád, Mol-
nár Attila összeállítású ma-

gyar férfi 4×400 méteres 
váltó 3:02.65 perces orszá-
gos csúccsal futamában 
a  kilencedik lett, összesí-
tésben pedig a 16. helyen 
végzett. Az SZVSE 17 éves 
sportolójával, Kovács Árpád-
dal felálló hazai stafétának 
egyértelműen az volt a célja, 
hogy az 1999 óta fennálló, 
Szeglet Zsolt, Nyilasi Péter, 
Bella Attila, Bédi Tibor által 
tartott 3:03.64-es rekordnál 
jobbat fusson, és ezt meg is 
tette.

– Az utolsó helyen kap-
tam a botot, ahonnan nem 
volt egyszerű indulni, de ez 
egyértelműen az én hibám 
volt, ezen a váltáson javítani 
kell. Ez még az első világver-
senyem volt váltóval, pláne 
a  felnőttek között, még ta-
nulnom kell ezt, de hatal-
mas élmény volt, és nagyon 
örülök az országos rekordnak 
– fogalmazott Kovács az MTI-
nek.

A budapesti vb-n rekord-
számú, 63 fős magyar csapat 
vett részt, amely a kalapács-
vető Halász Bence révén egy 
bronzérmet szerzett.



2023. SZEPTEMBER 4., HÉTFŐ 11TARKABARKA

Időjárás-előrejelzés Szegedre:
felhős, záporos idő várható

Szeptember  
4.

hétfő

Szeptember  
5.

kedd

Szeptember  
6.

szerda

Szeptember  
7.

csütörtök

Szeptember  
8.

péntek

Szeptember
9.

szombat

Szeptember  
10.

vasárnap

Zápor

29/17

Rozália    

Közepesen  
felhős
28/16
Lőrinc, 
Viktor

Közepesen 
felhős
28/16

Zakariás  

Közepesen 
felhős
26/16

Regina

Zápor

27/16
Adrienn, 

Mária  

Gyengén 
felhős
27/15

Ádám

Gyengén 
felhős
27/16
Hunor, 

Nikolett

Szeretne 2 ajándék belépőt nyerni a Szegedi Vadasparkba? Játsszon velünk! Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfejtését, valamint a nevét és elérhetőségét (lak-
cím, e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett gyűjtőládába! Beküldési határidő: szeptember 
7. A nyerteseket e-mailben vagy telefonon értesítjük. 
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 
Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: A Stovepipe volt az első külföldi beategyüttes Szegeden. A nyertes: Palusek Zsolt. Gratulálunk! 

Kiadó: Szeged Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala (6720 Szeged, Széchenyi tér 10.)
A kiadásért és a szerkesztésért felelős: Szabó C. Szilárd. ISSN: 1589-4282

Nyomás: Mediaworks Hungary Zrt. Nyomda, Szeged
Felelős vezető: Marancsik Roland nyomdavezető

Hírek a városról, a polgármesterről: www.szeged.hu, www.szegedvaros.hu;
a Facebookon: www.facebook.com/drbotkalaszlo, E-mail-cím: szegeditukor@szegedvaros.hu

SZEGEDEN KÖTÖTTEK  
HÁZASSÁGOT  
AUGUSZTUS 18-ÁN:
Horváth-Czakó István és Ra-
bi Ida.
AUGUSZTUS 19-ÉN:
Tánczos Tamás Gyula és Csa-
nádi Olga, Sándor Mátyás és 
Bárkai Nóra, Zsolnai Ger-
gő Ervin és Hidvégi Boglár-
ka, Sánta Csaba István és 
Keresztesi Kitti Ágnes, Mike 
Péter és Balog Réka Mag-
dolna, Szkalisity Márton és 
Hajnal Petra, Bürgés Ferenc 

és Kiss Boglárka, Lakatos 
Zoltán Márk és Szalai Dorina 
Andrea.
SZEGEDEN SZÜLETTEK:
Fejér Róbertnek és Borbás 
Anasztázia Ineznek 2023. 
08. 11-én  Szonja Málna, 
Vajasdi-Nagy Sándornak és 
Fejős Nikolettának 2023. 
08. 15-én Luca, Fülöp Nor-
bertnek és Szabó Rékának 
2023. 08. 17-én Fanni, Bat-
ki István Ádámnak és Varga 
Petrának 2023. 08. 17-én 
Teodor, Németh Mihály Atti-

lának és Csonka Renáta Szi-
monettának 2023. 08. 21-én 
Johanna.
GRATULÁLUNK!

SZEPTEMBER 4., HÉTFŐ
Dr. Kovács Tamás: 18.00–
19.00 óra. Jelzett időponton 
belül elérhető  a 30/303-
9654 telefonszámon.
SZEPTEMBER 5., KEDD
Molnár Zoltán: 16.00–17.00 
óra. SZTE Kossuth Zs. Tech-

nikum és Szakképző Iskola  
(Kodály tér 1.).
SZEPTEMBER 6.,  
SZERDA
Hekáné Dr. Szondi Ildikó: 
14.00–16.00 óra. A  jelzett 
időponton belül elérhető 
a 30/963-8137 telefonszá-

mon és a szondi.ildiko@sze-
ged.eu címen.
Nagy Sándor: 16.00–17.00 
óra. Szegedi ÓVI  Kemes Óvo-
dája (Kemes u. 6.).
SZEPTEMBER 9., SZOMBAT
Kothencz János: 10.00–
12.00 óra. Csongor tér 12.

Képviselői fogadóóra

Anyakönyvi hírek
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